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Informace z městského úřadu
Provoz městského úřadu pro veřejnost
Pondělí 7.30 – 11.30 hod a 12.30 – 17.00 hod
Středa  7.30 – 11.30 hod a 12.30 – 17.00 hod
 
Budova MěÚ je otevřena i mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době 
od 8.00 do 13.00 hodin. Protože však pracovníci v těchto dnech absolvují školení, vyřizují 
záležitosti i mimo budovu MěÚ, nebo zpracovávají agendu nutnou pro vydání rozhodnutí, 
doporučujeme občanům přednostně využívat úředních dnů, případně si návštěvu 
s pracovníkem dohodnout předem.

Kontakty na pracovníky MěÚ
Lžičař Pavel - starosta 
telefon: 482 360 432     email: pavel.lzicar@raspenava.cz
Hanzl Jaromír – místostarosta 
telefon: 725 076 524, 482 360 433 email: jaromir.hanzl@raspenava.cz
Lipenská Jana – podatelna, sociální věci, správa majetku 
telefon: 482 360 431     email: jana.lipenska@raspenava.cz
Hrdinová Eva – účetnictví 
telefon: 482 360 440     e-mail: eva.hrdinova@raspenava.cz
Beranová Ladislava – mzdy a poplatky 
telefon: 482 360 444     e-mail: ladislava.beranova@raspenava.cz
Sýkorová Ivana – vedoucí ekonomického oddělení 
telefon: 482 360 443     e-mail: ivana.sykorova@raspenava.cz
Hromníková Olga – ekonomické oddělení, pokladna 
telefon: 482 360 441     e-mail: olga.hromnikova@raspenava.cz
Ing. Gondkovský Ludvík – správa majetku, pozemky 
telefon: 482 360 446     e-mail: ludvik.gondkovsky@raspenava.cz
Bc. Nosková Soňa – stavební úřad, životní prostředí, silniční správní úřad 
telefon: 482 360 450     e-mail: sona.noskova@raspenava.cz
Horčičková Iveta – stavební úřad, životní prostředí, silniční správní úřád 
telefon: 482 360 448     e-mail: iveta.horcickova@raspenava.cz
Kasalová Jaroslava – matrika, evidence obyvatel 
telefon: 482 360 449     e-mail: jaroslava.kasalova@raspenava.cz
Čapková Radka – eknomického oddělení
telefon: 482 360 445     e-mail:radka.capkova@raspenava.cz
Mičunovičová Ladislava –  městská knihovna a informační centrum
telefon: 482 360 447                            e-mail: knihovna@raspenava.cz
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Vážení spoluobčané, 
v době od vydání předchozího čísla Raspenavského zpravodaje 
proběhla dvě veřejná zasedání zastupitelstva města. Dne 30. října 
2018 proběhlo ustavující zasedání zastupitelstva města, na kterém 
bylo zvoleno vedení města a ustanoveny výbory (finanční a 
kontrolní) a dne 6. prosince 2018 pak 4. veřejné zasedání. Na 
tomto zasedání zastupitelé města projednali a schválili rozpočet 
na rok 2019. Očekávané celkové příjmy byly schváleny ve výši 
60,636.000,- Kč. Celkové výdaje ve výši 62,359.650,- Kč. Návrh 
rozpočtu byl schválen schodkový ve výši 1,723.650,- Kč. K tomu 
schodku nutno připočíst splátku úvěru ve výši 4,752.000,- Kč 
(úvěr byl poskytnut na výstavbu splaškové kanalizace), takže 

celkový rozdíl činí - 6,475.650,- Kč. Tento rozdíl je kryt z uspořených finančních prostředků 
letošního roku. Plánovaná údržba zahrnuje jednak běžné opravy, jako opravy komunikací, 
výměna oken ve školní jídelně, družině a klubu, výměna oken v budově zdravotnického střediska, 
opravy elektroinstalace v České Besedě, oprava střechy na správní budově koupaliště apod. Je 
třeba uvést, že ve výdajích na rok 2019 figuruje částka 2,7 mil. Kč na dotační program města  
k ochraně přírody a krajiny (napojení bytů a obytných domů na městskou splaškovou kanalizaci). 
Připomínám, že uvedený program bude v r. 2019 ukončen. Z investičních prostředků je v plánu 
například úhrada nákladů na zajištění potřebné dokumentace na výstavbu nových vodovodních 
řadů (městská část Peklo, ul. Na Kopečku, ul. Fučíkova, ul. V Údolí apod.),dále pak na další 
etapu rekonstrukce bytů v čp. 385, rekonstrukce komunikací, navýšení počtu světelných bodů 
veřejného osvětlení, na pořízení cisterny pro komunální služby (především pro zajištění provozu 
splaškové kanalizace), na nákup lešení pro komunální služby a na navýšení počtu kontejnerů 
pro odpadové hospodářství. Na tomto zasedání také zastupitelé rozhodli  
o bezúplatném převodu nově vybudovaných chodníků z majetku Krajské správy silnic Libereckého 
kraje do majetku města. 
 K informacím z jednání zastupitelstva města přidávám zprávu o tom, že konečně bylo 
rozhodnuto o námitkách ve věci pořízení nového územního plánu a tento by měl být veřejně 
projednán v prvním čtvrtletí roku 2019.
 Dále bych chtěl poděkovat vám, všem občanům města, kteří jste se zúčastnili voleb do 
městského zastupitelstva a rozhodli tak o jeho složení na další čtyři roky. Chtěl bych také 
poděkovat těm, kteří ve volbách kandidovali. Je dobré vědět, že máme ve městě pořád ještě 
dostatečný počet občanů, kteří se chtějí na správě města podílet. Ti všichni, třebaže kandidují 
i za jiné strany či sdružení, mají můj respekt a úctu. V neposlední řadě pak děkuji všem 
zastupitelům předchozího zastupitelstva města za jejich práci, vykonanou ve prospěch města 
uplynulém volebním období a samozřejmě zaměstnancům města a městského úřadu za spolupráci 
na realizaci úkolů. 

Vážení spoluobčané, 
toto číslo Raspenavského zpravodaje vychází v době adventu, v době oznamující příchod svátků vánočních, 
a tak mi dovolte, abych popřál vám i vašim rodinám pokojné a štědré Vánoce a do nového roku pak 
mnoho úspěchů, štěstí, a především pevné zdraví.

Pavel Lžičař, starosta
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 Po krásných slunečných prázdninách 
jsme znovu přivítali naše malé svěřence ve 
školce. Začátek nového školního roku se 
jako vždy neobešel bez pár slziček u těch 
nejmenších dětí, ale během několika dní se 
již většinou těšily na své kamarády a paní 
učitelky.
 Koncem měsíce září se společně sešly 
všechny třídy při zábavné akci pro děti, která 
se jmenuje „Soutěž o nejhezčí jablíčko“. Je 
to dlouholetá tradice naší školky - celý týden 
si děti nosí krásná jablíčka: z vlastní zahrádky, 
darovaná nebo koupená v obchodě, mezi 
kterými si děti samy vyberou ta tři opravdu 
nejhezčí. Společně se učíme, že není důležité 
vyhrát, ale zúčastnit se, a za odměnu dostanou 
děti krásný perníček z dílny paní J. Prudičové.

 Tento rok se nám velmi vydařila též již 
tradiční akce „Podzimáčkovo dýňové 
odpoledne“, která proběhla 8. listopadu.   
 Děti se svými nejbližšími prožily příjemné 
odpoledne, během kterého se prošly 
v kostýmech podzimáčků při módní přehlídce, 
s rodiči nebo sami si vyrobily podzimní 
suvenýry, ochutnaly dýňové dobroty napečené 
nejstaršími dětmi a také šikovnými 
maminkami a babičkami,  nakonec se prošly 
setmělou zahradou školky s rozsvícenými 
lampionky. Chtěli bychom moc  poděkovat 
obětavým rodičům a prarodičům našich dětí 
za krásné kostýmy a za výborné dýňové 
dobroty. Doufáme, že se vám u nás líbilo a 
těšíme se na vás v předvánočním čase při 
společných vánočních besídkách.

Za všechny z MŠ 
Renata Novotná
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          Nový školní rok v MŠ
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    Stalo se již malou tradicí, že se naše škola 
účastní celostátní akce 72 hodin. Jde o 3 dny 
dobrovolnické práce, do které jsme se s chutí 
už potřetí zapojili. Oblékli jsme dobrovolnická 
trička, nasadili rukavice, úsměv a šli na to. 
Nebylo nás moc, ochotně se do akce zapojilo 
20 žáků a 5 dospěláků. Věnovali jsme se 
především podzimním pracím na naší nově 
vzniklé školní zahradě u budovy I. stupně. 
Nezapomněli jsme ani na úklid okolí školy a 
paneláků. Odměnou nám byl dobrý pocit  
z vykonané práce, krásné počasí a chuť zapojit 
se příště.  
 Ráda bych znovu poděkovala všem 
zúčastněným dětem, jejich dobrovolné pomoci 
si velmi ceníme a myslím si, že by takových 
dětí a lidí mělo být více. Protože obětovat svůj 
čas smysluplné práci nebo pomoci by mělo 
být součástí běžného života. Akce je to veřejná, 
zkuste se příště zapojit i VY...více podrobností 
najdete na www.72hodin.cz.

Za realizační tým Mgr. Dana Málková.

 V pátek 30. listopadu se před budovou  
1. stupně základní školy shromáždilo velké 
množství maminek, tatínků, babiček, dědečků, 
dětí a dalších lidí. Ano, konal se další, letos 
již šestý ročník tradičního předvánočního 
jarmarku.
 Jarmark začal tradičně v 16:00 hodin venku, 
před budovou školy, kde již byly připravené 
děti z mateřské školy a dětského pěveckého 
sboru Včelky pod vedením Máji Malé a za 
hudebního doprovodu Hany Krúpové  
s krátkým vystoupením složeným  
z vánočních písniček a koled. Po nich vystoupili 
žáci 6. tříd, kteří pod vedením paní učitelky 
Kateřiny Hájkové zazpívali předvánoční 
písničku, a jarmark mohl začít. Školní dveře 
se otevřely a desítky návštěvníků z řad rodičů, 
dětí a dalších občanů zaplnily velmi rychle 
prostory školy určené k jarmarku. Většina  
z nich zamířila k šatnám, směnárně nebo 
přímo k tvůrčím dílnám, které byly jako vždy 
ve všech třídách. Letos jsme připravili  
18 tvůrčích dílen, ve kterých si mohli zájemci 
vyrobit nejrůznější okrasné předměty nějak 
spojené s Vánoci: drátkové ozdoby, vánoční 
stromek z peříček, vánoční svícínek, svíčky 
z včelího vosku, mikulášské tašky, vánoční 
dekorace, sovičku, tričko se zimním motivem, 
rybičku – zápich, ozdoby z oříšku, 
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        čtvrtek 11. října 2018

            Vánoční jarmark
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též grilované maso a nabídku sladkého pečiva 
doplnila vánoční štola, tvarohové zákusky a 
rafaelo. Mimo těchto novinek zde byly k mání 
tradiční pochoutky: vánočky, tradiční grilované 
klobásky, teplé i studené nápoje a také párky 
v rohlíku. 
 Účast veřejnosti byla opět velká. Znovu 
nás mile překvapilo, kolik přišlo návštěvníků 
a příjemně nás potěšily i jejich příznivé reakce.  
Některé jsme se dozvídali ústně – přímo na 
místě, jiné nám návštěvníci zapsali do pamětní 
knihy. Letos poprvé nám do ní kromě 
dospělých psaly i děti. Cituji: „Krásná výzdoba, 
krásné výrobky, hlavně příjemní lidé.“ 
„Děkujeme vám, moc se nám tu líbilo.“ Opět 
hezky připravené, skvělá vánoční atmosféra.“ 
„Děkujeme za krásný předvánoční jarmark 
a moc přejeme celé školní rodině krásné 
spokojené Vánoce.“ „Skvělá atmosféra, krásné 
výrobky, výborná vánočka, prostě super , 
konečně jsme si to užily z druhé strany, díky, 
těšíme se na další rok.“ Moc  se mi tu líbilo a 
bylo to zajímavé a bylo to super na 1*.“ „Líbilo 
se mi tady a bylo to moc hezké.“ K tomu asi 
již nemusím nic dodávat…
 Děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci 
či průběhu předvánočního jarmarku. Hlavně 
paním učitelkám mateřské i základní školy a 
vychovatelkám školní družiny a školního 
klubu. Ti všichni vymýšleli, připravovali a 
vedli jednotlivé tvůrčí dílny a podíleli se na 
hladkém průběhu celé akce. Dětem z mateřské 
školy a dětského pěveckého sboru Včelky, 
které si s paními učitelkami a paní sbormistryní 
připravily krásné vystoupení na zahájení. 
Žákyním a žákům základní školy. Bez jejich 
pomoci bychom jarmark jen velmi těžko 
zvládli. Pomáhali nám při přípravě, organizaci 
i při práci v tvůrčích dílnách. Uklízečkám a 
školníkům, kteří převáželi nejrůznější věci, 
pracovali na výzdobě školy a všechny prostory 
potom vzorně uklidili. Kuchařkám, které 
napekly voňavé vánočky a paní vedoucí 
stravování za vynikající perník. 

vánoční přáníčko, několik druhů vánočních 
ozdob, vánoční panáčky ze šišek, ozdobný 
vánoční recept, sněhuláka ze žárovky, vánoční 
stromeček z filcových srdíček, ozdoby  
z kartonu,  či si ozdobit perníčky. Polotovary, 
se kterými se v dílnách pracovalo, jsme si 
předem připravili v rámci vánočních dílen ve 
škole se šikovnými dětmi. Vánoční dílny pro 
nejmenší připravily paní učitelky z naší 
mateřské školy.
 Kdo nechtěl nic vyrábět, mohl si zakoupit 
hotové výrobky, které byly také předem 
připraveny ve vánočních dílnách a to nejen 
dětmi s paními učitelkami, ale i ostatními 
zaměstnanci školy. I zde byla nabídka velmi 
pestrá a svým složením doplňovala výrobky, 
které bylo možné si vyrobit v dílnách. I letos 
jsme vyzkoušeli něco nového – malování na 
obličej. Děti, ale i dospělí si mohli nechat od 
paní umělkyně namalovat na obličej krásné 
barevné vzory doplněné o různé třpytky. 
Jednalo se skutečně o vysoce uměleckou 
činnost, protože jednotlivá díla byla opravdu 
nádherná a každé bylo svým způsobem 
originální.
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 Ani letos jsme nezapomněli na to, že 
návštěvníkům jarmarku může při vyrábění 
všech těch krásných věcí trochu vyhládnout
nebo že budou chtít uhasit žízeň. Občerstvení 
bylo připravené podobně jako v předešlých 
letech, ale nabídku jsme ještě doplnili o další 
lahůdky. Kromě klobásek  jsme prodávali 
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     Poděkováni za knižní dar Paní Anně Kasákové, která pro nás ušila 
tělíčka vánočních soviček do vánoční dílny, 
panu Pavlu Chaloupkovi za zhotovení prkének 
pro vánoční svícny, panu Jozefu Kockovi za 
profesionální pomoc s občerstvením, paní 
Miroslavě Jandové za upečení výborných 
tvarohových zákusků a řezů rafaelo, paní Ladě 
Kockové za upečení velmi chutných vánočních 
štol, paní učitelce Kamile Ajšmanové za 
sponzorský dar, slečně Evě Pížové za velmi 
zdařilou dílnu malování za obličej, panu 
Tomáši Štětinovi za sponzorský dar, manželům 
Škodovým za darování jedlových větví na 
výzdobu školních prostor a paní školnici za 
napečení výborných minivánoček.A na závěr 
již tradičně děkuji našemu zřizovateli Městu 
Raspenava za podporu a pomoc při organizaci 
jarmarku a našim hasičům, kteří nám velmi 
pomohli s venkovním občerstvením. Díky 
nim jsme mohli návštěvníkům nabídnout  
i grilované bratwursty a maso. No a samozřejmě 
také děkuji všem návštěvníkům jarmarku za 
to, že přišli a vytvořili spolu s námi v prostorách 
školy tu správnou předvánoční atmosféru.
 Šťastné a veselé Vánoce všem!
Mgr. Petr Chvojka

 Domov u Spasitele, středisko Husitské 
diakónie ve Frýdlantu by chtěl touto cestou
co nejsrdečněji poděkovat Městu Raspenava 
za finanční podporu v roce 2018 ve výši 
30.000,00 kč. 
 Díky Vaší podpoře můžeme zkvalitnit  
a zlepšit služby našim klientům.
 Ještě jednou moc děkujeme.
 
 Eva Crhová – ředitelka Domova 

 Městská knihovna a informační centrum 
děkuje paní Jindřišce Krauseové za její 
celoživotní sbírku knih, kterou nám věnovala. 
Dále děkujeme za knižní dary paní Martině 
Bartošové, panu Václavu Huňáčkovi a panu 
Janu Dvořákovi. Ještě jednou moc děkujeme.

Ladislava Mičunovičová , knihovnice 

 Raspenava leží na levém břehu Smědé 
(s Luhem a Lužcem byla spojena až v r. 1962 
- pozn. kronikáře). Je vsí s železniční stanicí 
jihoseverní německé spojovací dráhy (úsek  
z Liberce do Frýdlantu dokončen v r. 1875 
- pozn. kronikáře) a konečnou stanicí 
Frýdlantské okresní místní dráhy Raspenava 
-Bílý Potok, otevřené 3. května 1900 (stavba 
započata 15. dubna 1899).
 Vápenný vrch dodává vápenec pro hnojení 
a výrobu stavebního vápna. V minulosti se tu 
nacházely také mramorové lomy (bílý mramor 
z nich byl dodán i na mauzoleum rodiny 
Melchiora z Redernu v katolickém kostele 
Nalezení sv. kříže ve Frýdlantě - pozn. 
kronikáře), v nichž Prof.  Dr. A.Frič našel   
v  r. 1862  zkameněliny.
 Raspenava má 403 domů s 2451 obyvateli. 
Z veřejných budov je tu farní kostel Nanebevzetí 
Panny Marie, jehož historie sahá až k r. 1346, 
kdy patřil k míšeňské diecézi, v r. 1726 
přestavěn (dnešní kostel byl postaven  
v  l. 1906  až 1907 - pozn. kronikáře); šestitřídní 
národní školu, otevřenou 25. září 1898 a 
nazvanou po císaři Františku Josefu (historie 
její předchůdkyně však začíná již počátkem 
18. st., když v r. 1701 je tu doložen jeden 
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  V r. 1563 se stal jediným majitelem hamru 
Kryštof ze Schwanitz. 22. prosince 1574 byl 
za 1200 tolarů prodán Jáchymu 
z Bindemannů. To už ale byl v provozu jen  
hamerský statek (dnešní čp. 699  v Luční ulici 
- pozn. kronikáře), jehož součástí byly i dva 
rybníky. 1. září 1578 obdržel Jáchym  
z Bindemannů od Kryštofa I. z Redernů 
povolení vybudovat na Sloupském potoce 
pilu. Jak dlouho byl hamerský statek jeho 
majetkem, se neví, ale  ještě před koncem  
16. st. se pravděpodobně koupí dostal do 
vlastnictví frýdlantského panství. 1. září 1595 
totiž Melchior z Redernů prodal za 800 
míšeňských grošů tento statek, osvobozený 
od všech služeb a robot, Matesu Kihlmannovi, 
zvanému pilař, protože provozoval výše 
zmíněnou pilu. Kihlmannovým následovníkem 
byl jeho syn Vít. 30. ledna 1657 byl statek 
prodán za 200 kop grošů Matesu Resselovi 
ml. V r. 1679 jej obhospodařovala Marie  
Resselová, vdova po Matesu. 24. února 1696 
přešel za výše uvedenou cenu na Kryštofa 
Ressela, 21.dubna 1772 za 250 kop grošů na 
Jana Josefa Ressela, 1. prosince 1812 za 1500 
zlatých na Ignáce Ressela a konečně 21. června 
1856 na současného majitele Adolfa Ressela.
 Že ale na území dnešní Raspenavy byl  
i později provozován hamr, svědčí fakt, že  
v č. 127 v Luhu (dnes čp. 524 v Příčné  
ul. - pozn. kronikáře) byly uchovávány koule 
na střílení. Dalším důkazem druhého hamru 
je tvrzení historika Dr. H. Hallwicha, že 
Melchior z Redernů založil v Raspenavě velkou 
železárnu. Muselo k tomu dojít mezi lety 1591 
a 1600 a Albrecht z Valdštejna ji využíval ke 
zbrojní výrobě, především dělových hlavní a 
koulí, zvaných zpěvačky. Vyrábělo se tu však 
i stavební železo. Na existenci tohoto hamru 
upomíná i hamerská hospoda (stála 
pravděpodobně na místě dnešního hotelu 
Zámeček - pozn. kronikáře).

 

učitel) a její pobočku v Dolní Raspenavě  
z r. 1901 (dnes dům s pečovatelskou službou 
- pozn. kronikáře). 
 Raspenava je také sídlem Frýdlantské 
okresní spořitelny (dům naproti samoobsluze 
Pacholík - pozn. kronikáře). Raspenava patří 
k nejstarším obcím Frýdlantska. Její název 
má vycházet z německého výrazu „drsná niva“. 
Drsná proto, že obec je nedostatečně chráněná 
proti severním větrům. Badatel (Anton Ressel  
- pozn. kronikáře) si ovšem myslí, že jméno 
Raspenava vzniklo z pojmenování  Raspeho 
niva. 10. března 1521 byla mezi majitelem 
frýdlantského panství Jáchymem I.  
z Bibersteina a huťařem Jindřichem  
ze Schwanitz,  sezením     na  Poustce, uzavřena 
smlouva o hamru  (železné huti, která stála 
za dnešní restaurací Myslivecké zátiší - pozn. 
kronikáře), poháněném vodou z Sloupského 
potoka. Hamr Jindřich ze Schwanitz koupil 
neznámo od koho a byl plně v jeho vlastnictví. 
To znamenalo, že byl  osvobozen od pozemkové 
daně a roboty a dostal právo lovit zajíce  
(v honitbě směrem k Hejnicím). porážet 
dobytek,  péci chleba, vařit a čepovat pivo, 
provozovat kovářské řemeslo, zdarma kácet 
stavební a palivové dříví a plavit je a dobývat 
železnou rudu ve štolách v údolí Sloupského 
potoka (např. pod dnešní vyhlídkou Krásná 
Maří - pozn. kronikáře), v Pekle a na Chlumu. 
Některé měly být v provozu ještě v r. 1720. 
Stoupy na drcení rudy měly stát u ústí 
Sloupského potoka do Smědé.  Jindřichovi ze 
Schwanitz bylo také propůjčeno nižší 
soudnictví (mohl soudit a trestat např. zloděje 
apod., ne však vrahy - pozn.  kronikáře). 
 Po jeho smrti připadl hamr se všemi právy 
a svobodami 25. července 1537 jeho dědicům 
Janovi, Mikuláši, Mertenovi, Šimonu, Kašparu 
a Baltazarovi ze Schwanitz. V r. 1559 jej 
vlastnili bratři Jindřich, František, Jan, Kryštof, 
Jáchym a Zikmund ze Schwanitz.
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Č. p. 127 je nazýváno „dům truhláře Tschiedela“ 
a kdysi mělo být myslivnou.
 V Raspenavě býval v minulosti i Meierhof
nebo  Vorwerkshof (statek, patřící vrchnosti 
ale většinou pronajímaný nižší šlechtě - pozn. 
kronikáře). Byl dědičně pronajat Maxenům, 
vazalům (nižší šlechta, podřízená vyšší šlechtě 
- pozn. kronikáře) frýdlantské vrchnosti. 
Jindřich z Maxenů je tu uváděn již v r. 1521, 
když předcházejícím nájemcem statku byl 
sedlák Jan Jost. 28. srpna 1551 k němu Jindřich 
z Maxenů přikoupil s ním hraničící dědičný 
statek, a to od Mertena Augstena. Dědicem  
Jindřicha z Maxenů  se stal jeho syn Jan, jemuž 
byl statek udělen v léno 16. září 1565. Jan  
8. června 1574 koupil od vdovy po Michelovi 
Wignerovi z Luhu za 60 kop grošů menší 
statek. Následovníkem Jana z Maxenů byl 
jeho syn Jiří, hejtman pevnosti Wolfenbüttel 
(v Dolním Sasku v Německu - pozn. kronikáře). 
Ten Meierhof prodal 9. února 1595 
raspenavskému soudnímu správci Janu 
Augstenovi, a to za 2370 tolarů.  5. února 1611 
přešel statek na Melchera Bastiana. Kdo byli 
jeho dědicové, není známo. S největší 
pravděpodobností se statek později dostal 
pod přímou správu panství. Pozemky statku 
byly r. 1787 rozparcelovány a rozprodány. Na 
nich pak byl v průběhu času postaven větší 
počet obytných domů. V r. 1834 jich bylo 38.
 Kromě Meierhofu existovalo  
v  Raspenavě ještě jedno rytířské (rytířem 
myšlen příslušník nižší šlechty - pozn. 
kronikáře) sídlo s obytnými a hospodářskými 
budovami (to bylo rovněž lénem, pronajatým 
majetkem, frýdlantského panství - pozn. 
kronikáře). Jeho majiteli byli poč. 17. st.  bratři 
Jiří, Kryštof a Matěj Bassigovi. Ti je 12. dubna 
1616 prodali za 1400 kop grošů Jonáši  
z Döbschitzů. Co se s ním a jeho lenním 
statkem stalo, není známo. Snad musel, stejně 
jako mnozí příslušníci jeho stavu  
(protestantského náboženství  - pozn. 
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kronikáře) v době protireformace (opětovného  
násilného zavádění katolického náboženství, 
které bylo v 16. a na poč. 17. st. v mnoha 
zemích Evropy nahrazeno protestantským, 
čili evangelickým - pozn. kronikáře), hledat 
azyl v Lužici. Raspenava byla v průběhu své 
historie mnohokrát postižena povodněmi, 
způsobenými rozvodněnými toky Smědé a 
Sloupského potoka. Veliké povodně byly  
v letech 1607, 1673, 1675, 1688, 1702, 1803, 
1804, 1808, 1858, 1888 a 1897.
 Luh má 259 domů se 1747 obyvateli. 
Pojmenování je podle nízké polohy u řeky 
(pozn. kronikáře). Ves měla stejný osud jako 
Raspenava. Trpěl povodněmi a ve válečných 
časech průtahy vojsk.
 V r. 1850 tu Anton Richter společně  
s libereckým továrníkem Johanem Liebiegem 
založil přádelnu. Zpočátku se jmenovala 
Přádelna česané příze Johan Liebieg a spol. 
16. července 1870 přešla do samostatného 
vlastnictví Antona Richtera.    1. května 1876 
přenechal podnik svým synům Josefu Antonu 
a Gustavu. Tím vznikla nová firma Přádelna 
česané příze Antona Richtera synové v Luhu. 
Od 13. května 1898 řídí firmu Gustav Richter 
sám, neboť v tento den jeho bratr zemřel.
 Na území Pekla, které patří k Luhu, byl 
kdysi panský Meierhof se 6 domy. Pozemky 
statku byly v r. 1787 rozparcelovány a ve 
stejném roce na nich vznikla ves. Název  Peklo 
pochází od temného údolí, obklopeného lesy.
 Lužec má 144 domů a 872 obyvatel. Jméno 
je odvozeno rovněž od nízké polohy u řeky, 
ale protože je tato část Raspenavy menší než 
Luh, je nazývána Lužcem (pozn. kronikáře). 
V r. 1901 byla obci povolena stavba vlastní 
školní budovy (dnes soukromý dům čp. 330 
v Hejnické ul. - pozn. kronikáře).
 (Podle „Dějin frýdlantského okresu“ 
Antona Ressela). 
zpracoval Mgr. J. Černý, kronikář     
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Zálesáci na Hubertských 
slavnostech na zámku Loučeň

 V sobotu 3.  listopadu se dětský myslivecký 
kroužek Zálesák zúčastnil pod vedením   Míly 
Černé a Martiny Melkové, jedné z maminek, 
Hubertských slavností, pořádaných 
Českomoravskou mysliveckou jednotou na 
zámku Loučeň u Nymburka. Tyto slavnosti 
jsou pořádány pro propagaci myslivosti jako 
kulturní činnosti ve prospěch přírody a jsou 
ukázkou toho, že myslivost se nerovná lov, 
nýbrž že lov je pouze jednou ze složek 
myslivosti, a to tou poslední. Zálesáci, kteří 
toto vše vědí, se do Loučně jeli podrobněji 
seznámit s kulturní stránkou myslivosti. A že 
bylo s čím se seznamovat, neboť program byl 
opravdu bohatý! Byla zde zastoupena lovecká 
hudba, lovecká kynologie, sokolnictví, 
myslivecké tradice, ukázky vábení zvěře, 
svatohubertská mše, výstava obrazů malíře 
přírody Václava Nasvětila a výchovně zábavný 
program pro děti. Představili se i členové Řádu 
sv.  Huberta a dětské myslivecké kroužky ze 
Středočeského kraje předvedly ukázky  své 
činnosti.
 Dětem se na slavnostech moc líbilo a 
prohlásily, že příští rok pojedeme opět. Jen 
škoda, že se nám nepodařilo získat malý 
autobus. Muselo se jet vlakem s odjezdem  
v 6 hod. a návrat byl ve 20 hod., takže výlet 
byl opravdu náročný, zvláště pro mladší děti. 
Ještě, že ty mohly jet autem, takže odjížděly 
z Raspenavy později a byly doma dříve,  za 
což děkujeme manželům Melkovým.

Mgr. Jaroslav Černý, vedoucí kroužku

Vážení spoluobčané,
po dlouhé přestávce opět zprovozňujeme 
služby  rozesílání informativních sms zpráv 
a rozesílání e-mailových zpráv o nových 
informacích z webových stránek města.
 Spuštění těchto služeb proběhne  
v lednu 2019. To znamená, že informativní 
sms zprávy nebo e-maily začnou přicházet 
během začátku roku 2019.
 Od prosince 2018 budeme přijímat žádosti 
o zanesení vašeho mobilního telefonního čísla 
nebo e-mailové adresy do nových databází. 
Abychom mohli vaše údaje do databáze zanést, 
bude potřeba váš písemný souhlas o zpracování 
vašich osobních údajů – dle nařízení 
Evropského parlamentu a Rady EU. Tento 
souhlas bude možné udělit od prosince 2018 
- buď přes webové stránky města  
(www.raspenava.cz), nebo osobně na Městském 
úřadě v  Raspenavě u paní Radky Čapkové  
v prvním patře č. dveří 105. 
 Upozorňujeme, že je nutné se do těchto 
služeb přihlásit znovu i v případě, že jste již 
v minulosti zprávy dostávali. 

Radka Čapková,  Městský úřad Raspenava

 Byl zahájen prodej kalendáře Raspenava 
2019 za cenu 90,- Kč. Jako dárek do konce 
roku 2018 ke kalendáři  dostanete publikaci 
Raspenava v obrazech. Kalendáře můžete 
zakoupit v městské knihovně. 

Ladislava Mičunovičová, knihovnice 
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   Informace k ochraně 
osobních  údajů (GDPR)

        Prodej kalendáře 2019
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 Dne 15. 9. 2018 se v areálu České Besedy 
konala 7. Podjizerská výstava. Výstava byla 
uspořádána pod záštitou Města Raspenavy a 
sdružení chovatelů ZO Raspenava. Návštěvníci 
mohli vidět rozmanité druhy zvířat, od těch 
běžně chovaných po exotické druhy. Přichystán 
byl také bohatý doprovodný program. 
 Hned u vstupu měli návštěvnicí možnost 
seznámit se s první částí výstavy, konkrétně 
expozicí holubů. Chovatelé přichystali celkem 
54 klecí holubů nejrůznějších druhů a barev. 
Z 54 vystavovaných holoubků bylo vybráno 
pět nejlepších, rozhodování bylo kvůli silné 
konkurenci obzvláště těžké.  Stejně tak těžké 
rozhodování bylo u drůbeže, kde byly k vidění 
například zakrslé rousné slepičky, bojovnice 
šamo, kachny čárkované,  české husy a mnoho 
dalších. Zde se vybíralo celkem ze  
42 vystavených zvířat. 
 Mezi vystavovanými zvířátky byli nejvíce 
zastoupeni králíci. Konkrétně se na výstavě 
sešlo 220 králíků různých plemen, barev a 
velikostí - od belgických obrů, přes činčily 
velké až po zakrslé králíky.  Dále byla k vidění 
expozice Teddy králíčků, kterou připravily 
Týna Stránská a Galina Šerclová. Teddy 
králíčků bylo k vidění  28 a stejně jako v jiných 
kategoriích, i zde bylo rozhodování velmi 
obtížné. Věcné ceny a poháry si tak odnesli 
pouze ti nejlepší. Pro všechny návštěvníky, 
především však pro dětské publikum, byla 
velmi atraktivní soutěž v králičím hopu. 
 Velmi zajímavým zpestřením výstavy byla 
bezesporu expozice Cuy morčat, kterou si pro 
návštěvníky přichystala Soňa Wundr. Nejvíce 
zaujala především Cuy morčata s neobvykle 
zbarvenou srstí tzv. Dalmatini. 

       7. Podjizerská výstava        
                   Raspenava

 Největším překvapením celé výstavy byla 
expozice Afrických trpasličích ježků (Afrických 
pygmy ježků). Návštěvníci měli možnost se 
s ježky pomazlit,  pohladit a třeba i vyfotit, a 
poslechnout si úžasný výklad manželů 
Ježkových. Pro většinu návštěvníků to bylo 
první setkání s tímto zvířátkem a nadšení na 
nich bylo opravdu znát.
 Celou výstavu doprovázel bohatý 
doprovodný program, který si přichystaly 
Týna Stránská a Galina Šerclová za pomoci 
dobrovolníků.  Dále byly pro návštěvníky 
připraveny prodejní stánky. U prvního
z nich si mohli návštěvníci zakoupit vypalovaná 
prkénka, hodiny, válečky, vařečky, cedulky a 
klíčenky, které vlastnoručně vyrobila paní 
Dana Finsterlová. Druhý stánek patřil 
manželům Czechovým, kteří se zabývají 
výrobou originálních dřevěných hraček, 
domečků a hradů, pomůcek a doplňků, 
překážek na agility pro zvířecí mazlíčky.  
U třetího stánku si přišli na své milovníci 
kvalitních bavlněných ponožek, které se 
vyrábějí  přímo v Raspenavě. Z dalšího stánku 
voněla tradiční grilovaná kuřata, vuřty a 
klobásy nachystané chovateli  ZO Raspenava. 
Součástí doprovodného programu byly také 
tvořivé dílničky. Tento skvělý nápad realizovaly 
paní učitelky z MŠ a ZŠ Raspenava Zdeňka 
Machová, Marie Zavřelová, Iveta Vojířová a 
Lucie Sekáčová. Děti si mohly namalovat 
obrázek, vyrobit králíčka z bavlnek nebo 
antistresovou rybičku. Dále také hrát různé 
hry o ceny. Nechybělo ani malování na obličej 
od Má Jančí Art, která z dětí během chvilky 
vykouzlila tygry, zebry, medvědy, motýlky. 
Dokonce neodolali ani dospělí a odcházeli 
tak třeba jako myška Minnie nebo Teddy 
králíček. Vrcholem programu bylo vyhlášení 
slosovatelných lístků, které proběhlo  
v odpoledních hodinách.  
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 Přibližně 100 návštěvníků čekalo, zda se 
na ně usměje štěstí. Nakonec pro 6 šťastlivců 
byly přichystány věcné ceny. 
 Velké poděkování patří panu starostovi 
Pavlu Lžičařovi, který pojal vyhlášení vítězů 
a předání cen vtipnou formou, čímž učinil 
závěr výstavy nezapomenutelným. Obrovské 
díky patří chovatelům ZO Raspenava, kteří 
celou akci přichystali a realizaci této výstavy 
věnovali velké úsilí a námahu. Přibližně 100 
návštěvníků čekalo, zda se na ně usměje štěstí. 
Nakonec pro 6 šťastlivců byly přichystány 
věcné ceny. 
 

 Moc hezká akce, byli jsme poprvé a parádně 
jsme si to se synem užili. Plno různých zvířat 
k pokoukání. Nejvíce syn obdivoval králičí 
hop. K tomu bylo zajímavé povídání. 
 V tombole jsme vyhráli milé drobnosti, 
stánky byly skvělé, dali jsme si výbornou 
klobásu, líbilo se mi, i jak měli vymyšlené 
zázemí pro děti, dílničky, soutěže, dárečky… 
Jsem ráda, že se tu v okolí něco děje. 
Jitka Sekáčová - Frýdlant
  Výstava předčila naše očekávaní. Na začátku 
nás vítala spousta klecí s králíky, 
 

  

holuby a rozkošnými chlupatými Teddy 
králíčky. Hned vedle nich krásná veliká 
morčata různým barev. Za mě prima nápad 
se slosovatelnými lístky, ceny byly bohaté, 
určitě stálo za to počkat na slosování.
 Zaujal nás králičí hop, který není běžně  
k vidění, pokud není člověk přímo jeho 
příznivcem. Za mě největší pecka Africký 
ježek a rodina Ježkových s vtipnými a 
tematickými tričky, kteří nechali své mazlíčky 
pochovat dětem i dospělým. A zároveň 
podrobně vysvětlili, jak se o ježečky starat. 
Perfektní byl i stánek paní Dany a jejich 
nádherných vypalovaných věcí, kde si každý 
vybral to pravé ořechové.
 A pro děti i dospělé byly zábavou dětské 
hry a dílničky, kde se vyráběli například králíčci 
z vlny, které jsme si mohli vyrobit a odnést 
na památku domů. Ocenili jsme také, bohaté 
dárky pro každé soutěžící dítko. Za nás palec 
nahoru a více takových super akcí v Raspenavě!
Lucie Knotková- Raspenava
 
 Já miluju tyhle výstavy.  Jezdíme vlastně 
už od malinka po chovatelských výstavách. 
A tahle se mi líbila moc, když pominu výstavu 
zvířátek, tak super bylo, že se zabavily hlavně 
děti, což je super, protože je hned lepší nálada. 
Úplně nejvíce se mi líbili ježci, paní, která 
nám k nim vykládala, byla příjemná a k dětem 
milá a trpělivá. Mohly si vzít ježečka do ruky 
a pohladit.  Dílnička pro děti, malování na 
obličej úžasný nápad.  A dále také něco pro 
nás ženy - stánek s taškami, dřevěnými výrobky, 
mýdlíčky a jiných krásných věcí úžasný. A 
nakonec největší tahák „tombola!“  Sice jsme 
nevyhráli živé zvířátko, ale 10 kg mouky se 
také hodí ne!? Za mě super akce, hlavně kvůli 
vyžití pro děti.  Děkuji za ně..
Jaroslava Hanzlová -Bílý Potok

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

   Výstava očima návštěvníků
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 Od konce září jezdí Libereckým krajem 
několik nových vozů Zdravotnické záchranné 
služby. Díky obměně vozového parku vyjíždějí 
zdravotníci na pomoc lidem v deseti nových 
Mercedesech a čtyřech  Škodách Kodiaq.  
Nové jsou i některé referenční vozy (4 Škody 
Rapid a 1 Škoda Octavia). Stará auta, která 
záchranka nahrazuje, ze silnice nezmizí. 
„Předpokládáme, že po důkladném technickém 
servisu budou nadále sloužit jako záložní 
vozidla,“ řekl ředitel ZZS LK Luděk Kramář. 
V této souvislosti řekl, že situace, kdy některé 
sanitní vozy měly najeto přes 200 tisíc 
kilometrů, byla již krizová. A počty najetých 
kilometrů byly také hlavním kritériem pro 
rozhodnutí, kde a které konkrétní vozy budou 
nahrazeny.  „Neznamená to, že bychom 
nepotřebovali vyměnit i některá jiná auta, 
některá jsou v provozu sedm a více let. Musíme 
ale vycházet z finančních prostředků, které 
máme,“ vysvětlil. Do celkové ceny vozů se 
totiž nepromítá jen pořizovací částka za tovární 
vozidlo, velkou položku tvoří zejména 
přestavba aut na sanity. Znamená to nejen 
polepy, ale zejména instalaci komunikační 
techniky a zdravotnického vybavení. 
„Potřebujeme, aby do aut bylo například 
možné nasadit elektrická nosítka, aby v nich 
byly speciální zásuvky pro zapojení inkubátorů 
nebo třeba držák na kontrapulzace, což je 
přístroj na transport pacienta v přímém 
ohrožení života. To některé starší vozy 
nesplňují,“ uvedl. Své vlastní postřehy, které 
vycházejí z dlouholetých zkušeností z výjezdů, 
do vybavení sanit promítli i sami záchranáři.
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 Právě oni nejlépe vědí, na jakém místě kde 
a co v sanitě potřebují. „Je v našem zájmu, 
abychom při práci pro pacienty měli vše po 
ruce, aby vybavení vozů bylo co nejúčelnější. 
Snad se nám to podařilo,“ zdůraznil Kramář.
Celková cena nových vozů Mercedes je  
41,5 milionů korun. Přes 28 milionů z této 
částky poskytl dotací Liberecký kraj, zbytek 
hradí záchranka z vlastních zdrojů. Sanitky 
dodává na základě rámcové smlouvy firma 
Fosan. Dalších 12 vozů předá záchranářům 
v příštích dvou letech. Deset sanit  
z celkového počtu bude mít i samonakládací 
nosítka s nosností 300 kg pro těžké pacienty. 
Za kompletní zakázku ZZS LK zaplatí  
92 milionů korun.
 Za lékařské vozy randez vous Škoda Kodiaq 
liberecká záchranka z vlastních zdrojů zaplatila 
6 milionů korun, referenční vozy stály necelé 
dva miliony, které byly téměř kompletně 
pokryty z dotace od Libereckého kraje. 

Michael Georgiev 
Zdravotnická záchranná služba Libereckého 
kraje

  Liberečtí záchranáři                 
        v nových vozech
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 Od podzimu do jara 
ztěžují řidičům i chodcům 
pohyb na silnici zhoršené 

klimatické podmínky.  Déšť, mlha, popadané 
listí, náledí či sníh jsou příčinou celé řady 
dopravních nehod. Avšak nejen zhoršené 
klimatické podmínky a snížená viditelnost, 
ale také nevyhovující oblečení bývá přímým 
důsledkem tragických dopravních nehod 
střetu s chodci a cyklisty.
      Snížená viditelnost není jen noc. Je to 
situace, kdy účastníci silničního provozu 
dostatečně zřetelně nerozeznají jiná vozidla,
osoby, zvířata nebo předměty na pozemní 
komunikaci, například od soumraku do 
svítání, za mlhy, sněžení, hustého deště nebo 
v tunelu. 
 „Pohybuje-li se chodec mimo obec za 
snížené viditelnosti po krajnici nebo  
po okraji vozovky v místě, které není osvětleno 
veřejným osvětlením, je povinen  
mít  na  sobě prvky z retroreflexního materiálu 
umístěné tak, aby byly viditelné pro ostatní 
účastníky provozu na pozemních 
komunikacích“. Tato povinnost vyplývá  
z § 53, odst. 9 zákona č. 361/2000 Sb.,  
o provozu na pozemních komunikacích (zákon 
o silničním provozu).
 Vidět a být viděn. Na to by měli myslet ,
všichni  chodci. Řada z nich se totiž domnívá,že 
když oni auto vidí, vidí i řidič je. To je ale 
velký a často bohužel tragický omyl.
  Viditelnost chodce
 Důležitá je především spodní část těla,  
tj. barva kalhot a bot a např. kočárku, který 
tlačíme před sebou a je tak vidět první. Reflexní 
materiály je nejlepší umístit na nejvíce se 
pohybující část – upoutá tak větší pozornost.
  Viditelnost cyklisty
 Jízdní kolo musí mít vždy odrazku přední,

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
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zadní, boční a na pedálech. Za snížené 
viditelnosti ještě navíc přední a zadní osvětlení. 
Ideálním doplňkem povinné výbavy je reflexní 
proužek na kotníku.
 Rady pro zvýšení viditelnosti
- Noste pestré oblečení!
- Používejte reflexní a fluorescenční materiály 
a kombinujte je, abyste byli dobře vidět za 
světla i tmy!
- Reflexní prvky umístěte nejlépe na zápěstí 
ruky, blízko ke kolenům a do úrovně pasu 
vždy směrem do komunikace (cyklisté také 
na přilbu a kolo)!
- Dětem pořiďte oblečení, školní brašny a
doplňky opatřené reflexními a fluorescenční
bezpečnostními prvky!
- Reflexním prvkem opatřete i kočárek,
 protože s ním vjíždíte na komunikaci dříve, 
než na ni vstoupíte vy!
- Nezapomeňte na zadní část těla. Při chůzi 
s baterkou, svítilnou nebo použitím světla  
v mobilním telefonu jste vidět jen zepředu!
Reflexní a fluorescenční předměty nejsou 
drahé. Různé přívěsky, nášivky, samolepky, 
pásky apod. pořídíte v galanteriích nebo  
v obchodech s jízdními koly za rozumné ceny. 
I Policie ČR dlouhodobě zaměřuje na osvětu 
chodců a jejich zviditelňování v rámci 
silničního provozu. Od podzimu 2015 do 
současnosti vydali policisté v rámci přímého
výkonu služby neoznačeným chodcům téměř 
100 tisíc reflexních pásků a v této aktivitě 
budou pokračovat i nadále.
 Právě naše viditelnost zásadně ovlivňuje 
to, zda se nám řidič vyhne, nebo nás srazí.  
BUĎTE VIDĚT!

por. Mgr. Lenka Dvořáková
Koordinátor prevence kriminality
Krajské ředitelství policie Libereckého kraje

                     Policie informuje
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 Internet přináší spoustu zábavy, informací, 
ale také nebezpečí. Především mladší ročníky 
využívají sociální sítě, které jsou určeny ke 
komunikování s přáteli v prostředí internetu, 
ve kterém si uživatel musí vytvořit profilový 
účet. Bohužel si  tyto  účty vytváří i různí 
podvodníci, kteří  následně děti žádají  
o přidání do přátel či ke sledování profilu. 
Většina dětí si do profilu vkládá fotografie, 
některé nevhodné, odvážné až intimní. Ty si 
poté onen podvodník - virtuální kamarád 
může stáhnout, uložit a následně zneužít. 
Podvodníci jsou v komunikaci s dětmi velmi
zběhlí a navážou s dětmi takový vztah, díky 
němuž děti navádí k vytváření a zasílání 
dalších fotografií. Toto jednání může vyústit 
až k vydírání, a to i takovému, že pokud nebude 
uhrazena určitá finanční částka, fotografie 
zveřejní na internetu nebo třeba ve škole.  
Někdy se ale bohužel může jednat  
o opravdového kamaráda, spolužáka, který 
získané fotografie použije tak, že je rozešle 
skupině dalších spolužáku či celé škole.
 Časté jsou i případy, kdy virtuální kamarád 
po čase požádá o schůzku, a děti toto pozvání 
přijmou. Ať již že se chce jejich dítě setkat s 
virtuálním kamarádem. Samozřejmě nemusí 
se stát nic hrozného, ale bohužel jsou známy 
i případy, kdy věc poté musela řešit policie.
 Rodiče by měli dětem vysvětlit, že taková 
setkání mohou být i nebezpečná. Nejvíce 
ohroženou skupinou, jsou děti, především 
pak dívky ve věku od 12 do 15 let. Není dobré 
dětem zakazovat používání internetu, protože 
zakázané ovoce chutná nejlépe.  Je však nutné 
stanovit si s dětmi pravidla chování a používání 
internetu. Seznámit je s nebezpečími a do 
určité míry také kontrolovat jejich chování. 
Buďte všímaví ke svým dětem, zajímejte 

se o to, co na internetu dělají, kolik času na 
něm tráví, na jaké chodí stránky a především 
jaké informaci zveřejňují. 
  V případě, že jsou ve skupině, kde komunikují 
s cizími lidmi, neměli by sdělovat žádné osobní 
informace, jako například kde bydlí, že jsou 
doma sami, jakou školu navštěvují nebo jim 
posílat svoje fotky. Poučte své děti, že nikdy 
nesmí přistoupit na setkání s cizí osobou, se 
kterou se seznámily na internetu. Nikdy neví, 
kdo je na druhé straně. I když pošle „svoji“ 
fotografii, neznamená to, že je to opravdu ten, 
za koho se vydává.  
Jak poznáte, že se vaše dítě chová podezřele:
• často vysedává u počítače a dlouze si  
s někým píše
• zakrývá si obrazovku nebo zavírá prohlížeč, 
kdykoliv přijdete
• vyhýbá se odpovědi, když se zeptáte, co 
na počítači dělá
        Proto je dobré:
• umístit počítač do místnosti, kde máte 
dítě pod dohledem
• stanovit si pravidla užívání počítače
• kontrolovat, co dítě na internetu dělá  
a s kým si píše 
• zvážit používání programu, který zabrání                
dítěti vstup na nežádoucí stránky
 Tomuto tématu se věnuje Evropský policejní 
úřad Europol,  který spustil v roce
 2017 kampaň s názvem #SayNo!  
("ŘEKNI NE!"),  varující před znepokojivým 
rychlým nárůstem počtu případů sexuálního 
nátlaku a vydírání dětí v online prostředí a 
upozorňuje zejména na nebezpečnost online 
komunikace. K této kampani bylo natočeno 
krátké video, které je možné shlédnout na 
internetu po zadání hesla „Say no!“ případně 
„Řekni ne!“. 
 Jsi oběť? Řekni si o pomoc. Nahlaš to! 
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       Nebezpečí na internetu
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 Výzva Europolu těm, kteří se stali nebo se 
můžou stát cílem páchání této trestné činnosti 
je následující: „Neplať a nestyď se to ohlásit 
na Policii“. Pokud Ti někdo bude vyhrožovat, 
že bude sdílet Tvé fotky nebo video se 
sexuálním podtextem, když nepošleš peníze, 
postupuj následovně:

1. Už nic dalšího nesdílej, nic neplať. 

2. Vyhledej pomoc. Nejsi sám. 

3. Uchovej si důkazy. Nic nevymaž.

4. Přestaň komunikovat. Odstav dotyčnou 
osobu.

5. Oznam to na policii! 

por. Mgr. Lenka Dvořáková
Koordinátor prevence kriminality
Krajské ředitelství policie Libereckého kraje

  K velmi oblíbeným houbovým receptům 
patří řízky z  hřibovitých hub. K takové úpravě 
se nehodí modrající hřiby,  jako je hřib kovář 
a koloděj. Hlavně hřib kovář je v našem okolí 
hojně rostoucí houba. Do smaženice, omáčky 
či polévky ho použijte bez obav. Ve směsi 
lehce orestovaných hub, na salát nebo na 
toasty by se koloděj a kovář používat neměl. 
Také u těchto hub by tepelná úprava měla  
trvat nejméně 20 minut.                                                                                         
 Letošní houbařská sezóna byla špatná. 
Houby rostly velice málo a v malém počtu 
druhů. Příští sezóna by měla být lepší.
 Přeji všem hezké prožití vánočních svátků 
a všem houbařům v příštím roce plné košíky 
hub. 

Vladimír Hudec alias Hříbek                                                                                                                                           
                              

           Houbařské okénko

 Stejné nebezpečí hrozí i u velmi oblíbené 
muchomůrky růžovky (masák), která je jedna 
z nejchutnějších hub. Růžovka též obsahuje 
hemolyzin. Delší tepelná úprava  
je u růžovky nezbytná.    
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 Další houbou, která vyžaduje delší tepelnou 
úpravu, je václavka smrková. Syrové, 
nedovařené či málo podušené mohou způsobit 
nepříjemné žaludeční a střevní potíže. Proto 
by měly být tepelně upraveny  25 minut a více.

 Některé houby potřebují delší tepelnou 
úpravu a to je např. čirůvka fialová, která roste 
na loukách, v jehličnatých a listnatých lesích, 
sadech a zahradách, na kompostech  
v poměrně početných skupinách. Některým 
lidem vadí její parfémová vůně, zůstávající  
v pokrmech. Jiní ji považují za výbornou 
houbu, která se zvláště hodí k nakládání do 
sladkokyselých nálevů. V každém případě je 
třeba ji tepelně zpracovat, nejméně 25 minut. 
V syrovém stavu obsahuje látky (hemolyzin), 
které rozkládají červené krvinky.
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"Chráníme národní přírodní                                                
                 rezervaci"

   Ze života hasičských spolků
 I v letošním soutěžním ročníku seriálu 
"Superpohár", který se zaměřuje na    královskou 
disciplínu požárního sportu  -   požární útok, 
si vedla celkem úspěšně všechna  družstva 
raspenavských spolků. 
 Seriál Superpohár je organizačně zajištěn 
sedmi hasičskými spolky z našeho výběžku, 
kdy mezi současné pořadatele patří  
SDH Bulovka, Dětřichov, Ludvíkov pod 
Smrkem, Nové Město pod Smrkem, Raspenava, 
Hejnice a Frýdlant. 
 V letošním ročníku se v mužské kategorii 
umístili raspenavští muži z SDH Raspenava 
na celkovém druhém místě s družstvem  
"B" a čtvrtém místě s družstvem "A".
 Rovněž raspenavští muži, avšak 
reprezentující SDH Lužec se umístili se svým 
"A" družstvem v celkovém pořadí třetí a 
lužecká rezerva ("B") obsadila sedmé místo.
 Celkově se v ročníku 2018 zapojilo do 
soutěže 21 mužských družstev.  
 Do soutěže žen nastupují z raspenavských 
spolků pouze děvčata z SDH Raspenava, která 
letošní ročník ovládla a obě družstva obsadila 
první a druhou pozici. Kuriozita, která nastala 
i u mužů z SDH a Raspenava, kdy "B" družstvo 
získalo vyšší umístění, nastala rovněž i u 
družstev žen. Ročník 2018 tak vyhrála děvčata 
startující za družstvo "B". Do soutěže v ženské 
kategorii se zapojilo celkem osm družstev. 
 Tahounem letošního ročníku pro 
Raspenavská děvčata je dlouholetý raspenavský 
hasič a trenér družstev žen pan Luboš Roušal.
             
plk. Mgr. Josef Málek  
Úsek Integrovaného záchranného systému
 a operačního řízení HZS Libereckého kraje   
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 V sobotu dne 3. 11. 2018 zasahovali hasiči 
již počtvrté za poslední tři týdny v národní 
přírodní rezervaci Jizerskohorské bučiny při 
požáru lesního porostu. V této turisticky  
i horolezecky velmi oblíbené lokalitě zasahovali 
hasiči letos na podzim prvně  
15. 10. 2018 a požár, který tu likvidovali a 
následně dohašovali celkem tři dny, se svým 
rozsahem i počtem povolaných jednotek 
požární ochrany zařadil mezi největší lesní 
požáry na území územního odboru Liberec 
i v Libereckém kraji. K dnešnímu požáru byly 
povolány tři cisternové automobilové stříkačky 
a fotografie příslušníků HZS LK ze stanice 
Raspenava a členů dobrovolné jednotky města 
Raspenavy byla samozřejmě pořízena až po 
jeho likvidaci. K provedení likvidace požáru 
potřebovali hasiči cca 1,5 hodiny a na jeho 
likvidaci se podíleli i turisté, kteří požár na 
telefonní centrum tísňového volání  
(TCTV 112) HZS Libereckého kraje ohlásili. 

plk. Mgr. Josef Málek  
Úsek Integrovaného záchranného systému   
 a operačního řízení HZS Libereckého kraje   
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 Dne 6. 11. 2018 u příležitosti výročí Dne 
vzniku samostatného československého státu 
ocenil Hasičský záchranný sbor ČR medailemi 
a plaketami příslušníky HZS ČR a osobnosti, 
které se dlouhodobě zasazují  
o vynikající spolupráci s Hasičským 
záchranným sborem ČR a podílí se tak na 
zajištění bezpečnosti občanů České republiky. 

činnost ve městě Raspenava a samozřejmě 
nasazení při bleskové povodni v Libereckém 
kraji v roce 2010 a následné obnově, kdy město 
Raspenava patřilo mezi nejpostiženější obce 
v Libereckém kraji. Jednotka požární ochrany 
města Raspenavy byla na základě rozhodnutí 
starosty města i účastníkem odstraňování 
následků povodní v roce 2013 ve Středočeském 
kraji (obec Kly). 
 Medaile "Za zásluhy o bezpečnost" je 
oceněním pro občany, zástupce státní správy
 a samosprávy, zástupce ostatních složek  
IZS a dalších spolupracujících organizací, a 
to za dlouhodobé obětavé pracovní úsilí, za 
osobní iniciativu a za zásluhy o rozvoj požární 
bezpečnosti a ochrany obyvatelstva.
 Mezi 31 oceněnými byli společně s panem 
starostou z Raspenavy také starostové obcí 
Židlochovice či Rokytnice nad Jizerou, 
primátor města Jablonec nad Nisou, prezident 
Společenstva kominíků, inspektoři České 
školní inspekce, ředitel Zdravotnické     
záchranné služby Moravskoslezského kraje  
a další. 
 Město Zbiroh nebylo pro tento významný 
akt vybráno náhodou. Ve městě je areál  
HZS ČR, kde je kromě expozice požární 
ochrany a ochrany obyvatelstva situována  
i rota Záchranného útvaru HZS ČR (Záchranný 
útvar HZS ČR působil při povodní 2010  
i v Raspenavě) a dále například Národní 
základna humanitární pomoci. 

plk. Mgr. Josef Málek, Úsek Integrovaného 
záchranného systému a operační řízení HZS 
Liberecké kraje

 Ceremoniál proběhl na zbirožském zámku, 
kde generální ředitel HZS ČR  genmjr. Ing. 
Drahoslav Ryba udělil medaili "Za zásluhy"  
i osobnostem Libereckého kraje. Mezi těmito 
osobnostmi byl i představitel města Raspenavy, 
starosta města pan Pavel Lžičař. Starosta města 
Raspenavy byl na toto ocenění navržen plk. 
Ing. Luďkem Prudilem, ředitelem HZS 
Libereckého kraje zejména za dlouhodobou 
spolupráci s Hasičským záchranným sborem 
Libereckého kraje v oblasti rozvoje požární 
ochrany ve smyslu trvalé podpory umístění 
a provozu stanice HZS Libereckého kraje 
Raspenava (ve funkci je pan starosta od roku 
1998). Je nezbytné rovněž vyzdvihnout jeho 
nasazení při řešení záchranných a likvidačních 
prací a logistické podpory v rámci povodní 
v letech  1998   a   2002,  kdy lokální povodně 
na řece Smědé přinesly zvýšenou zásahovou 
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pro práci městských hasičů. I v roce 2018  byly 
pořízeny nové zásahové obleky, které nahradí 
obleky pořízené před 20 a více lety. Dále byly 
pořízeny ochranné kukly, které hasiči společně 
se zásahovými  obleky uplatní a ocení zejména 
u požárů v uzavřených prostorách, případně 
při výcviku v zařízení simulující reálné 
podmínky požáru našich profesionálních 
kolegů zde v Raspenavě a pracovní polohovací 
pásy. Celá akce zaměřená na zvýšení ochrany 
zasahujících hasičů nesla náklad 84.885,- Kč. 
Z této sumy činila dotace z Dotačního fondu 
Libereckého kraje, program „1.1 Podpora 
jednotek požární ochrany obcí Libereckého 
kraje“ celých 48.000,- Kč. Liberecký kraj dále 
ještě v letošním roce podpoří ze stejného 
programu městský rozpočet při pořízení 
věcných prostředků požární ochrany a údržbě 
stávající zásahové výstroje.

plk. Mgr. Josef Málek  
Úsek Integrovaného záchranného systému   
 a operačního řízení HZS Libereckého kraje  

 Také v roce 2018 využilo město Raspenava 
dotačních možností na zajištění akceschopnosti 
městské jednotky požární ochrany, která je 
organizační složkou obce zřizovanou na 
základě zákona o požární ochraně. 
 S finanční spoluúčastí získanou 
prostřednictvím Dotačního fondu Libereckého 
kraje, programu „1.1 Podpora jednotek požární 
ochrany obcí Libereckého kraje", tak město 
získalo osobní ochranné pomůcky pro městské 
hasiče v podobě zásahových oděvů, pracovních 
polohovacích pásů, řadu technických 
prostředků v podobě kalových a plovoucích 
čerpadel či prostředků pro řízení provozu při 
zásazích na pozemních komunikacích, dalších 
požárních armatur a také prostředků pro 
údržbu zásahových oděvů, zásahových rukavic 
a hasičské obuvi. 
 K obměně ochranných pomůcek  
i vybavení našich hasičů dochází pravidelně 
a městu se dlouhodobě daří toto zajišťovat 
kombinací vlastních finančních zdrojů  
a zejména dotací Libereckého kraje. Úhrnem 
tak bylo vloženo do akcí v roce 2018  
205.475,- Kč, přičemž částku ve výši  
114.800,- Kč tvořila právě dotace z Dotačního 
fondu Libereckého kraje, programu   
„1.1 Podpora jednotek požární ochrany obcí 
Libereckého kraje".
plk. Mgr. Josef Málek  

 Město Raspenava pokračuje v rámci 
zajištění akceschopnosti městské jednotky 
požární ochrany v pravidelné odměně 
ochranných pomůcek, které jsou nezbytné

 Klub českých turistů Raspenava zve všechny 
příznivce turistiky na „První výlet roku 2019“, 
který se uskuteční dne 1. 1. 2019. Jedná se již 
o 37. výlet od doby pořádání. Sraz všech 
účastníků je na mostě u benzínové čerpací 
stanice v Raspenavě v 11:00 hodin. Výlet trvá 
asi 3 hodiny, dle počasí.

Výbor KČT Raspenava
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Obnova vybavení jednotky  
         a její spolufinancování

 Dotace Libereckého       
             kraje

  Raspenavští turisté zvou….
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        Novinky z Mateřídoušky
 Od posledního vydání Raspenavského 
zpravodaje skončily horké dny plné sluníčka 
i krásné podzimní dny plné barev a začínají 
chladné dny.  I tato změna počasí se nám  
v Mateřídoušce odráží v návštěvnosti. V září 
odešlo hned několik nejstarších dětiček do 
školek, a tak jsme byly plné očekávání, jak se 
nám programy naplní v novém školním roce. 
Po dnech, kdy se maminky snažily užít si  
s dětmi co nejvíce venku, přichází do 
Mateřídoušky spousty nových maminek  
s dětmi a my jsme moc rádi, že máme mezi 
sebou opět spousty nových malých návštěvníků. 
Mnozí teprve nejistými prvními krůčky objevují 
prostory a nové hračky a jen z dálky po očku 
sledují připravený program, ale časem se k 
nám jistě s odvahou přidají. Zimu jsme již po 
jedenácté přivítali akcí Martinské slavnosti. 
Odpoledne 11. 11. jsme se sešli v Mateřídoušce, 
kde si dětičky vyrobily lampičky a drobné 
ozdůbky do průvodu, na stolech nechybělo 
občerstvení včetně martinských rohlíčků a pak 
už hurá do průvodu. I letos na děti čekal Martin 
na koni, který jim přivezl do jejich lampiček 
světlo a doprovodil je celým průvodem až  
k hejnickému kostelu, kde skupina B.O.B.R. a 
Za lepší Hejnice připravili legendu, která nám 
prozradila, proč mají martinské rohlíčky tvar 
podobný podkově. No a jaká byla veliká radost, 
když svatý Martin začal ztrácet čokoládové 
podkovy a děti si je mohly pro štěstí či spíše 
pro chuť posbírat, to popisovat ani nemusím. 
Samozřejmě závěrem nechybělo ani skvělé 
svatomartinské víno. „Odborníci“ chutnali a 
hodnotili kvalitu letošní úrody, děti pobíhaly 
a my měli velikou radost, že letos na Martinské 
slavnosti přišlo tolik lidiček, asi jsme udělali 
za těch 11 let rekord v účasti.

  Moc děkujeme za příjemnou spolupráci 
skupině B.O.B.R., která vždy překvapí novou 
legendou a zajistí na místě skvělé občerstvení.
 Blíží se konec roku a s ním přichází pro 
děti jedno z nejkrásnějších období v roce. 
Nejprve přijde Mikuláš s kupou sladkostí  
a za pár dní jej následuje Ježíšek s krásným 
stromečkem a dárečky. I my v Mateřídoušce 
se na toto období připravujeme s velikou 
radostí, připravena je mikulášská besídka pro 
dětičky i vánoční besídka, kde se mimo dárečků 
pro děti moc těšíme na vzájemné ochutnávání 
cukroví a předávání si rodinných receptů na 
to nejlepší cukroví. Ani letos v programu 
nechybí tvůrčí dílny s tématikou Vánoc, již 
od listopadu jsou každou středu dopoledne 
a lichá úterý odpoledne dílničky, kde si je 
možno vyrobit dárečky, přáníčka i vánoční 
dekorace. 
 Tímto malé rozloučení s rokem 2018, který 
byl pro nás významný 15 letým výročím, jsme 
moc rádi, že nás podporujete nejenom svojí 
účastí na programech - abychom tu mohli  
i nadále být pro všechny, co se chtějí společně 
scházet a aktivně trávit volný čas. Všem vám 
přejeme do nového roku především spousty 
zdraví, spokojenosti a krásné a pevné rodinné, 
partnerské i přátelské vztahy a budeme se na 
vás těšit i v novém roce 2019. 
 Nezapomeňte, jsme tu nejenom pro děti  
a maminky, spousta programů je určena  
i vám tatínkům, babičkám, tetičkám … 

Alena Nováková, místopředsedkyně Centrum 
Mateřídouška, z. s.
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Druhý ročník – to už pomalu zakládá tradici 
– a tak jsem velice potěšen, že se po loňských 
zkušenostech uskutečnil již ten druhý – dnes 
tedy již s přídomkem „tradiční“. 
 Velice úspěšný loňský premiérový koncert 
nastavil svoji úrovní vysokou laťku, a tak bylo 
všeobecně očekáváno, jak dopadne ten letošní. 
A jsem velice rád, což říkám na základě ohlasů 
návštěvníků, že se koncert opět vydařil.
 Koncertu opět vévodilo skvělé vystoupení 
Věry Poláchové Kavanové, sólistky opery 
Divadla FXŠ v Liberci, která je pro rok 2018 
i držitelkou liberecké ceny Thálie.
 Její úvodní vystoupení v árii Agnus Dei 
od George Bizeta za varhanního doprovodu 
Jiřího Horčičky byl velký zážitek, který skvěle 
navodil v celém kostele příjemnou atmosféru. 
 Po úvodní písni přivítal návštěvníky 
koncertu, v právě začínajícím adventním čase, 
zdejší farář Mgr. Pavel Andrš, který připomenul 
z historie skromnost začínajícího času adventu 
a popřál  všem jeho klidné prožití. 
 Poté následovaly z kůru další dvě skladby 
paní Poláchové Kavanové, kdy  její lyrický 
soprán, doprovázený tóny nových varhan, 
vstupoval do duší návštěvníků koncertu.
 Opět s velkým posluchačským zájmem 
bylo sledováno vystoupení dětí z MŠ pod 
vedením paní učitelek Zdeňky Machové a 
Hany Krúpové. Děti to zvládly na výtečnou! 
Vyzvednout je pak třeba nebojácný výstup 
Matěje Sedláčka, který celému kostelu zahrál 
na flétnu.
 Poslední píseň dětí, zpívaná společně se 
sólistkou opery DFXŠ,  jejich úspěšné 
vystoupení jen podtrhla.
 Poté kostel naplnily světově známé melodie 
ze skladeb A. Vivaldiho,  J. S. Bacha,
 

G. F. Händla a W. A. Mozarta v podání 
Smyčcového kvarteta koncertních mistrů  
z Divadla FXŠ v Liberci pod vedením Ištvána 
Matejči.
 Poslední blok, ve kterém vystoupili všichni 
zúčastnění umělci, pak byl vyvrcholením 
adventního koncertu. 
 Skvělé a velice vřelé vystoupení pí. Věry 
Poláchové Kavanové po celou dobu koncertu 
jen potvrdilo, proč je držitelkou liberecké 
ceny Thálie, která vedle profesionálního 
vystupování odráží i diváckou přízeň. A tak 
výběr vánočních písní společně se závěrečnou 
písní O Holly night od Adolpha Adama, už 
nebyl jen jejím vystoupením – v tom čase se 
k ní již přidala převážná část návštěvníků 
koncertu. 
 Na závěr hodnocení druhého adventního 
koncertu musím poděkovat těm, kteří mi  
s organizací koncertu pomáhali – tj. Městu 
Raspenava a faráři Pavlu Andršovi.
 Poděkovat dále musím firmám, které na 
koncert přispěly a bez jejichž finanční podpory 
by se koncert na takové úrovni nemohl konat. 
 Jedná se o: Novus Česko s.r.o., Petr Beran, 
Luboš Neumann, Milan Drahoš, STK 
Raspenava Folda s.r.o., Alfa Farský s.r.o., Karel 
Klouček řeznictví a uzenářství s.r.o., Karel 
Šulc Hejnice, Czech Fiebre s.r.o. Praha a Nadaci 
Preciosa Jablonec nad Nisou. 
 A také skutečnost, že nad koncertem 
převzali záštitu hejtman Libereckého kraje 
Martin Půta a Květa Vinklátová, radní 
Libereckého kraje pověřená řízením rezortu 
kultury, která byla osobně koncertu přítomná, 
řadí koncert mezi významné kulturní akce 
Libereckého kraje. 
 Druhý adventní koncert je minulostí – ale 
již nyní mohu opět prozradit, že při krátkém 
posezení a prvním hodnocení koncertu  
v teple raspenavské fary jsem získal příslib 
všech vystupujících umělců, že v prosinci 
2019 se opět velice rádi do Raspenavy vrátí! 
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Vystoupení dětí zdejší MŠ pod vedením paní 
učitelek Zdeňky Machové a Hany Krúpové

Hlavní protagonistka večera, sólistka opery 
DFXŠ v Liberci a držitelka liberecké ceny Thálie 
pro r. 2018 Věra Poláchová Kavanová za 
klavírního doprovodu  Jiřího Horčičky

Všichni vystupující umělci - vpředu smyčcový 
kvartet koncertních mistrů z DFXŠ, za nimi 
pí. Věra Poláchová - Kavanová, vpravo nahoře 
klavírista Jiří Horčička

autor fotek: Antonín Bělonožník

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

 A tak se můžeme opět těšit…
 Za pořadatele děkuji za hojnou účast všem 
návštěvníkům koncertu a současně vám všem 
přeji klidný advent, krásné vánoce a mnoho 
úspěchů a zdraví v roce 2019, který již 
netrpělivě klepe na dveře.  

Ing. Vladimír Boháč, hlavní organizátor 
koncertu

I přes nepřízeň počasí v čase zahájení koncertu 
byl kostel opět velice slušně zaplněn (cca 350 
návštěvníků)
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Informace z ustavujícího zasedání zastupitelstva města 
Dnes 31. 10. 2018 se konalo, v zasedací místnosti Městského úřadu v Raspenavě, veřejné 
ustavující zasedání zastupitelstva, kterého se zúčastnilo všech 15 nově zvolených 
zastupitelů, kterými jsou:  

 

Za Sdružení občanů Raspenavy – Ladislav Belda a  Boris Sýkora 

Za obnovu obce – Pavel Lžičař, Mgr. Petr Chvojka, Vladislav Kobera, Mgr. Blanka  

          Novotná, Mgr. Jan Málek, Mgr. Josef Málek, Hana Vilímová 

KSČM a nezávislí kandidáti –  Zdeněk Šmíd a Mgr. Jaroslav Černý 

Pro rozvoj města – Jaromír Hanzl, MUDr. Milan Roček, Hana Petříčková a Libor Wolf         

 

 

Zastupitelé zvolili  na další volební období 2018 - 2022 

starostou města    Pavla Lžičaře 

místostarostou města   Jaromíra Hanzla 

dalšími členy rady města jsou  -  Hana Vilímová, Mgr. Jan Málek a Mgr. Blanka Novotná 

 

Předsedou kontrolní výboru byl zvolen Mgr. Jaroslav Černý 
Členy kontrolního výboru jsou:  
Boris Sýkora, Vladislav Kobera, Ing. Petr Verner a Irena Janáčková                         
 

Předsedkyní finančního výboru byla zvolena Hana Vilímová 
Členy finančního výboru jsou:  
Jaroslava Loukotová, Hana Petříčková,  Zdeněk Šmíd a Ladislav Belda 

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.
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Zpravodaj
Raspenavský

 Žádosti o zveřejnění reklamy nebo inzerce přijímá podatelna MěÚ osobně nebo 
prostřednictvím telefonu, faxu  nebo elektronické pošty. 

 Tel.: 482 360 431, 482 360 447                              
 Fax: 482 319 229
 E-mail: knihovna@raspenava.cz

 Reklama  ceník (ceny včetně DPH)

Celá strana – A5+                 500 Kč 
 Polovina strany – A6+         400 Kč
 Menší plocha             250 Kč 

 Inzerce  ceník (ceny včetně DPH)  

Inzerát do 15 slov             50 Kč  
Inzerát do 30 slov           100 Kč                    
  

Městský úřad a knihovna
od 21. 12. 2018 do 1. 1. 2019

pro veřejnost uzavřeny
                               

Lékárna
od 19. 12. 2018 do 2. 1. 2019

DOVOLENÁ
                               
Obvodní lékař

od 27. 12. 2018 do 1. 1.  2019
ZAVŘENO

                                     
Zubní ordinace

od 27. 12. 2018 do 1. 1. 2019
ZAVŘENO

                                        

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

                     Ceník  inzerce a reklamy  ve  Zpravodaji

                     Otevíraci  doba  během  vánočních  svátků 
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Raspenava:

Pondělí 24.12.   21:00         Vigilie Narození Páně – tzv. „Půlnoční“
Úterý   25.12.   10:30          Slavnost Narození Páně
Neděle 30.12.   10:30          Svátek Svaté rodiny Ježíše, Marie a Josefa
Úterý        1.1.         10:30          Slavnost Matky Boží, Panny Marie

Hejnice:

Pondělí 24.12.   24:00          Mše svatá – vigilie – tzv. „Půlnoční“ - Rybovka
Úterý      25.12.     9:00               Slavnost narození Páně
Středa 26.12.   9:00               Svátek sv. Štěpána, prvomučedníka
Čtvrtek 27.12.       16:30          Svátek sv. Jana, apoštola a evangelisty
Pátek   28.12.   16:30          Svátek svatých Mláďátek, mučedníků
Sobota 29.12.   16:30          Mše svatá
Neděle 30.12.   9:00               Svátek Svaté rodiny Ježíše, Marie a Josefa   
Pondělí 31.12      16:30          Mše svatá na závěr občanského roku
Úterý    1.1.        9:00                Slavnost Matky boží, Panny Marie

Bílý Potok:

Neděle 23.12.  15:00              Zpívání vánočních koled za doprovodu varhan            
                                                            + příběh o „Narození Páně“ podle evangelií
Neděle 30.12.      15:00        Rytmická Mše svatá zejména pro děti,  
                                                            Svátek Svaté rodiny Ježíše, Marie a Josefa

Mníšek:

Pondělí  24.12. 15:00               Vigilie Narození Páně – tzv. „Půlnoční“

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

                                        Vánoční doba 2018
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ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.



Přejeme Vám pohodové vánoce 
a vše nejlepší do nového roku



Raspenavský zpravodaj
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ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.




